
KOMISE RADY MĚSTA

Město Heřmanův Městec
náměstí Míru 4, 538 03 Heřmanův Městec

www.hermanuv-mestec.cz

ZÁPIS
z jednání odborné komise Rady města č. 2/2019

Komise bytové a sociální, 
které se uskutečnilo

v úterý 19.2.2019 od 19:00 hodin 
v DPS Masarykovo nám. 950, Heřmanův Městec.

Přítomni: Mgr. Helena Polanská, Bc. Helena Plecháčková, Marie Musilová, Jan Pakoš,
Eliška Volmutová

Omluveni:  ---------------------

Hosté:  JUDr. Tomáš Plavec (místostarosta)

 1. K bodu č. 2 zápisu č. 1/2019 ze dne 15.1.2019 (problematika městských bytů) byla
zmíněna  obě  usnesení  RM Heřmanův Městec  v této  záležitosti,  včetně  následného
e-mailového sdělení  a  aktuálního požadavku pana místostarosty,  aby komise v této
záležitosti vznesla podněty, které mohou být podstatné při tvorbě dokumentů. V rámci
diskuze jednáno o možnosti zavedení tzv. kategorizace bytů (např. běžné městské byty,
byty se zvláštním určením - tj. sociální byty, příp. byty startovací). Stejně tak jednáno
o důvodnosti přidělení bytu, mimořádných událostech či jiných podmínkách. Přehled
případného rozdělení bytů (dle kategorizace) přislíbil zajistit pan místostarosta.

Stejně  tak  se  pan  místostarosta  na  komisi  obrátil  s  požadavkem  ohledně  podnětů
k tvorbě pravidel pro přidělování bytů v DPS. Dle sdělení sociálního odboru nejsou
uvedená  pravidla  údajně  k dispozici.  Následně  vedena  diskuze  se  závěrem,  že  se
sociální  a  bytová  komise  k uvedenému  tématu  zřejmě  již  v minulém  období
vyjadřovala.  Předsedkyně komise přislíbila  dohledání  materiálů,  které měla  komise
k dispozici, včetně případného vyjádření komise k tzv. Pravidlům pro přidělování bytů
v DPS (z předchozí činnosti komise). Uvedené materiály budou následně rozeslány.

Dále byla panem místostarostou zmíněna problematika stanovování výše nájemného
v městských bytech,  které  nebylo dlouhodobě změněno.  V této záležitosti  přislíbila
předsedkyně komise zajištění současné cenové mapy nájemného v městských bytech,
včetně dalších materiálů k bytům (městských, DPS), a to prostřednictvím sociálního
odboru. Vyjádření/podnět komise následně panu místostarostovi předá. V souvislosti
se  zvýšením  nájemného  považuje  komise  za  vhodné,  aby  došlo  ke  sjednocení
nájemného v obou DPS. Stejně tak by bylo vhodné, aby došlo ke změně nájemného
(navýšení), pokud se jedná o dvoupokojový byt.
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 2. K problematice bezbariérovosti ve městě (viz. stavební úpravy), včetně možnosti
zapojení bytové a sociální komise v této oblasti, bylo panem Pakošem vysvětleno, že
každý  autorizovaný  architekt  je  členem  České  komory  autorizovaných  inženýrů
a  techniků.  Z toho  tedy  vyplývá  i  fakt,  že  tedy  garantuje  správné  řešení  staveb
z hlediska samostatného a bezpečného pohybu osob s omezenou schopností pohybu
a orientace.

3.  Pan  Pakoš  dále  hovořil  o  problematice  přístupnosti  webových  stránek  Města
Heřmanův Městec z hlediska osob se zdravotním postižením. V praxi se ukázalo, že
řada vydaných dokumentů,  které  jsou v elektronické podobě na úřední  desce,  není
v souladu se  směrnicemi  a  vyhláškami  o rovné  přístupnosti  informací.  Dle  sdělení
pana Pakoše žije v Heřmanově Městci 15 osob se zrakovým postižením. Stejně tak
tyto  stránky využívají  i  osoby,  které  v Heřmanově  Městci  nežijí.  V této  záležitosti
zmínil  nabídku  organizace  SONS,  která  může  zdarma zajistit  prověření  webových
stránek,  včetně  předání  stanoviska.  Pan  Pakoš  byl  předsedkyní  komise  pověřen
k zajištění  stanoviska  SONS  s tím,  že  výstup/podnět  následně  předá  kompetentní
osobě (IT správce Města HM apod.) 

4. Paní Musilová zmínila možnost zajištění tzv. společenských akcí pro seniory. Jedná
se o jiné aktivity, než jaké nabízí APŽ nebo Klub aktivní senioři. Paní Musilová byla
předsedkyní  komise  pověřena  ke  zjištění  bližších  informací  (např.  kde  uvedená
aktivita  běží  a  jakým  způsobem).  V této  záležitosti  (možnost  realizace  akce  za
grantové podpory Města HM) se obrátí na pana Nevečeřala. Zjištěné informace podá
na dalším jednání komise.

5. Pan místostarosta dále, k dotazu předsedkyně komise, informoval o aktuálním stavu
aktivity gratulace seniorům, kdy je cca za rok naplánováno přehodnocení této aktivity.
Vedena krátká diskuze, kdy reakce obyvatel jsou různé.

6.  Předsedkyně  komise  informovala  přítomné  o  připravovaném  aktualizovaném
vydání  tzv.  Katalogu vybraných  organizací,  působících  v sociální  oblasti  ve  městě
Chrudim. Přislíbila možnost zajištění katalogu.

7. V průběhu jednání nebyla přijata usnesení komise, nebylo hlasováno.

8. O dalším jednání komise bude předsedkyně v dostatečném termínu informovat.

Zasedání komise bylo ukončeno v 20:30 hodin.

Zapsala: Mgr. Helena Polanská
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